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هفده کشور سالانه ٨٠  درصد از 
منابع آبی خود را مصرف می کنند. 
از اين تعداد، ١٠ کشــور در منطقه 
خاورميانه قرار دارند. بر اساس اين 
گزارش، ايران چهارمين کشــور 

خشک جهان است.

گزارش تصویرى
شیر نر و ماده ایرانى زیر سقف مشترك رفتند

تکثیر شیر ایرانى شاید وقتى دیگر!
یلدا و کامران، شیر نر و ماده ایرانى که بیشتر از دو ماه است درحال آشنایى 
با هم بوده اند تا اگر خدا خواست و شد، نسل شیر ایرانى را در کشورمان دوباره 
زنده کنند، حالا بــه خانه بخت رفته اند. دیروز خبر رســید که یلدا و کامران 
بالاخره در باغ وحش تهران براى اولین بار از نزدیک با هم آشنا شده و در یک 

جایگاه قرار گرفته اند.
ایمان معماریان، دامپزشــک باغ وحش تهران دربــاره این دیدار مى گوید: 
«در تمام دو ماه گذشته فرآیند آشنایى این دو حیوان انجام شده است، مثلا 
دایما آنها را با هم جابه جا مى کردیم که با علایم همدیگر مانند ادرار و مدفوع 
آشنا شــوند و به هم خو بگیرند، تا این که دیروز بالاخره به هم معرفى شدند. 
تمام این کارها براى این بود که اگر آشــنایى آنها بــه صورت تدریجى اتفاق 
نمى افتاد مى توانســت فاجعه به بار بیاید، مانند حادثه ببرهاى ســیبرى که 

وقتى با هم روبه رو شدند، به هم حمله کردند.»
البته معماریــان تاکید مى کند که خطر هنوز هم برطرف نشــده اســت 
و مى گویــد: «باید کماکان مراقب باشــیم که اتفاقى نیفتــد. وقت هایى که 
نتوانیم نظارت دایم داشته باشیم، آنها را هم جدا مى کنیم، تا فرآیند آشنایى 

تدریجى ادامه پیدا کند.»
او در مورد شرایط شیرها هم خیال همه را راحت مى کند و مى گوید: «بارها 
در مورد شرایط نگهدارى آنها بازرسى شــده، اروپایى ها چندین بار اوضاع را 
بررسى کرده اند و درنهایت با درخواست ایران موافقت شده است. اگر شرایط 
خوب نبود این موافقت انجام نمى شد. ضمن این که نظارت و بررسى کماکان 

ادامه دارد.»
معماریان در مورد این کــه چقدر مى توان به جفت گیــرى و زاد و ولد این 
حیوانات امیدوار بود، مى گوید: «فعلا برنامه مشخصى براى توله کشى وجود 
ندارد، چون هنوز EEP  شــیر ایرانى برنامه اى به ما نداده اســت. اگر قرار بر 
جفت گیرى و توله کشــى باشد، باید معلوم شــود که تکلیف توله ها چیست. 

این که جفت گیرى انجام شود یا نه، فعلا تحت کنترل است.»
او مى گویــد: «برنامه اى بــه نام EEP وجــود دارد که تکثیــر گونه هاى 
در خطر انقــراض را در باغ وحش ها کنترل مى کند. شــیر ایرانى هم در این 
برنامه است تا تکثیرش کنترل شود، ژنشــان هم خون نشود و مسائلى از این 
دست. تصمیم گرفتیم به این برنامه درخواســت بدهیم؛ جایگاهى در اندازه 
و شرایط اســتاندارد تعیین و نقشه هایى کشیده شــد، همچنین چندین بار 
بازرس آمد، تا اشکالات برطرف شد. هشت ســال طول کشید و در این مدت 
شاهد سنگ اندازى هاى مختلف داخلى و خارجى بودیم. اتفاق هاى مختلفى 
افتاد و نهایتا هم بعد از هشت ســال گفتند به دلیل تحریم ها نمى شود شیر به 
ایران بفرســتیم که خود اتحادیه باغ وحش ها نامه زد بــه وزارت امور خارجه 
انگلستان که اصلا این شیرها ربطى به تحریم ندارد، پولى قرار نیست ردوبدل 
شــود و خرید و فروشى در کار نیســت. سرانجام توانســتیم اولین بار بعد از 
80 سال شــیر ایرانى را به کشــور بیاوریم و حالا باید ببینیم که بقیه برنامه 

چطور تنظیم مى شود.»
 

ذره بین

شهروند| اواخــر فروردین ماه امســال بود که پس از 
کجدار و مریزهاى فراوان، مجلــس طرحى را براى الزام 
پزشکان به نصب دســتگاه کارتخوان در مطب هایشان 
تصویب کرد؛ طرحى که در صورت نظارت دقیق مأموران 
سازمان امور مالیاتى و سایر دستگاه هاى نظارتى امکان 
تحقق داشت. پس از آن هم دادستانى ایلام نخستین گام 
را در راســتاى اجراى این قانون برداشت و دستور پلمپ 
مراکز پزشکى و درمانى فاقد دستگاه هاى کارتخوان را داد. 
البته ماجراى نبود دستگاه کارتخوان در مطب ها ماجرایى 
طولانى است و مدت هاســت که هم مردم نسبت به آن 
شــکایت دارند و هم دولت مى گوید که این راهى براى 
فرار مالیاتى است. براساس آمارها فرار مالیاتى پزشکان 
نزدیک به 7 هزار میلیارد تومان در  سال است؛ رقمى بزرگ 

براى قشرى پردرآمد. 
حالا بعد از گذشــت حــدود پنج مــاه از تصویب این 
طرح و پس از الزام تمامى افراد شــاغل در حرفه پزشکى 
و داروسازى به نصب دســتگاه کارتخوان تا پیش از روز 
23 مرداد، خبر آمده که انجمن دندانپزشکان با نوشتن 
نامه اى به اسحاق جهانگیرى، معاون اول رئیس جمهورى، 
خواســتار به عقب افتادن اجراى قانون نصب کارتخوان 
در مطب پزشــکان این حرفه شده اســت. در این نامه با 
اعلام این که حرفه پزشکى  «ارایه خدمات» و متفاوت از 
اصناف فروشــنده کالا و معاملات است، خواسته شده با 
تعویق افتادن این قانون راهى براى ایجاد سازوکار اجرایى 
آن فراهم شــود. این انجمن از راهکار خاصى صحبت به 
میان نیاورده و صرفا تأخیر در عملیاتى شدن این قانون را 

در اولویت قرار داده است.

در این میان محمدحســین قربانى، عضو کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس، به «شــهروند» مى گوید که 
نوشتن نامه اى با این مضمون توسط انجمن دندانپزشکان 
کار نادرستى است. «نوشــتن نامه این شائبه را به وجود 
مى آورد که ایــن انجمن مى خواهد از زیــر بار پرداخت 
مالیــات در برود و ایــن اصلا خوب نیســت. کمااینکه  
معتقدم جامعه پزشکى به صورت کلى مى خواهد چنین 
اتفاقى عملى شود و درنهایت با پرداخت قانونى مالیات از 
شبهه هاى موجود جلوگیرى کند.» او مى گوید که موافق 
این نامه نیست و از ســویى این نامه وجاهت قانونى هم 
ندارد و به همین دلیل بعید است از سوى دولت هم مورد 
توجه قرار گیرد. «آقاى جهانگیرى نسبت به قانون آگاهى 
دارند و مى دانند که این طرح ارایه شده قانونى است و باید 

عملیاتى شود.» 
قربانى همچنین درباره موفق بودن یا عدم موفقیت طرح 
الزام پزشکان به نصب دستگاه کارتخوان هم مى گوید که 
«به نظر نمى رسد این طرح به موفقیت خوبى دست یابد؛ 
چرا که اگر با نگاه کارشناسى به مسائل نگاه کنیم، الزام 
گذاشتن کارتخوان عامل دریافت مالیات نخواهد بود. به 
این ترتیب سازمان نظام پزشکى با سازمان امور مالیاتى 
باید جلسه بگذارند و طى این جلسات به نتیجه اى درست 

برسند که دریافت مالیات با درآمد به هماهنگى برسد.»
این عضو کمیسیون بهداشــت معتقد است که براى 
دریافت مالیات باید چارچوب و زیرساختى اصولى فراهم 
شود که این زیرساخت در مشاغل مختلف هم با یکدیگر 
متفاوت اســت؛ اما براى رفع مشــکلات این عرصه باید 

درنهایت چنین چارچوبى طراحى شود.

انجمن دندانپزشکان با نوشتن نامه اى به معاون اول 
رئیس جمهورى خواهان تأخیر در اجراى قانون نصب کارتخوان شد

دردسر ادامه دار 
کارتخوان ها و مالیات

 یک عضو کمیسیون بهداشت در گفت وگو با «شهروند»: این نامه وجاهت 
  دیروز تصاویرى از مغازه اى در ترکیه منتشر شد که ورود ایرانى ها، افغانستانى ها و سوریه اى ها را قانونى نداشته و امکان عملیاتى شدنش هم وجود ندارد 

ممنوع کرده بود. طبق خبرها گویا سازمان حمایت از حقوق شهروندى و برابرى در ترکیه (TİHEK) به 
صاحب این فروشگاه پوشاك در استان دنیزلى هشدار داده است.

  طبق تصاویرى که کاربران شبکه هاى اجتماعى منتشر کرده اند، در جاده مشهد سوالاتى نصب شده 
که راننده ها خوابشان نبرد.

  حضور پلیس زن از ایران در مسابقات بین المللى نظامى

  این تصویر هتل نیمه کاره اى است که استاندار تهران مى گوید براى تخریب آن به 2 میلیارد تومان 
پول نیاز است. این هتل در حریم رودخانه جاجرود، ابتداى جاده فشم ساخته شده و 9هزار مترمربع 

هم بیشتر از مجوزش ساخت وساز کرده است.
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وزیر علوم، تحقیقات و فناورى گفت: «این وزارتخانه در نظر دارد براى ارتباط بیشــتر دانشگاه 
و جامعه دیوارهاى دانشگاه ها را حذف کند تا همگان با بخش هاى مختلف مراکز آموزشى آشنا 
شوند، چراکه  استفاده از فضاهاى دانشگاه ها به شکلى که در راستاى خدمات شهرى قرار گیرند، 
بســیار مطلوب خواهد بود و ما در نظر داریم جهت ارتباط بیشتر دانشــگاه و جامعه دیوارهاى 

دانشگاه ها را حذف کنیم، تا همگان با بخش هاى مختلف دانشگاه ها آشنا شوند.»

منصور غلامى:  

دیوارهاى 
دانشگاه ها 

برداشته 
مى شود

شروع صفحه آرايی
مدير مسئولسردبيرمعاون سر دبيردبير سرويسصفحه  آرا: ؟؟؟۴۵ / ۱۶

اتمام صفحه آرايی
۱۷ / ۴۵

شروع صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟

موقعیت پناهگاه ها یا 
گریزگاه هاى امن منطقه 

سکونت خود (مثلا پارك ها یا 
سوله ها) را براى مواقع بحرانى 

شناسایى کنید.

دیروز روز شــلوغى براى اهالــى خانه ملت بــود و جزییاتى از 
چند طرح مهم که قبلا رســانه اى شــده بودند، منتشر شد. یکى 
از این طرح هــا، ممنوعیت تحصیل فرزندان مســئولان در خارج 
از کشور بود که سخنگوى کمیســیون حقوقى مجلس درباره آن 
گفت:  «درحال حاضر طرح ممنوعیت بکارگیرى دوتابعیتى ها در 
پســت هاى محرمانه و سرى در دســتور کار کمیسیون حقوقى و 
قضائى اســت که ما قطعا پس از بحث و بررســى این مطلب را هم 
به عنوان یک تبصره به این طرح الحاق مى کنیم. طرح مذکور پس 
از بررسى در کمیســیون به صحن علنى مجلس ارایه مى شود و ما 
در واقع در این طرح  قید مى کنیم کــه تحصیل و زندگى فرزندان 
مقامات در خارج از کشور ممنوع شود و در غیراین صورت، پدران 
آنها از سمتشــان کنار روند.» الحاق این بند بــه طرح ممنوعیت 
بکارگیرى دوتابعیتى ها وقتى جدى شــد که تصاویرى از زندگى و 
تحصیل فرزندان مقامات در کشــورهاى دیگر منتشر و با واکنش 

افکار عمومى مواجه شد. 
طرح دیگرى که توانست توجه رســانه ها و کاربران شبکه هاى 
اجتماعــى را به خــود جلب کند، طــرح یکسان ســازى حقوق 
نمایندگان مجلــس بود که على وقف چــى، نماینده مردم زنجان 

دربــاره آن گفت: «معتقــدم حداکثر ســقف حقــوق و مزایاى 
نمایندگان به جــز هزینه هاى دفترى باید طبــق قوانین حقوق و 
دستمزد مجلس باشد و نمایندگان باید از مجلس حقوق دریافت 
کنند. براســاس این طرح، اگر نمایندگان از مجموعه هاى دیگرى 
مثــل وزارت نفت نیز حقــوق دریافــت مى کنند، نباید ســقف 
حقوق شان بیشتر از حقوق نمایندگانى باشد که از مجلس حقوق 
دریافت مى کنند. علاوه بر این، تلاش داریم تا براســاس این طرح 
جابه جایى نمایندگان از ســایر مجموعه ها به وزارتخانه هایى مثل 
وزارت نفــت را نیز ممنوع کنیــم. تا امروز 18نفــر از نمایندگان 

مجلس این طرح را امضا کردند.»
خبر دیگرى که بــه نوعى به مجلس ارتباط پیــدا مى کند اما از 
زبان سخنگوى شوراى نگهبان منتشــر شده، مخالفت دوباره این 
شــورا با لایحه تابعیت فرزندان زنان ایرانى و مردان خارجى است. 
کدخدایى در مورد این لایحه گفتــه: «لایحه اصلاح قانون تعیین 
تکلیف تابعیت فرزندان حاصــل از ازدواج زنــان ایرانى با مردان 
خارجى مورد بررســى قرار گرفته و در نوبت قبلى ایراد امنیتى به 
آن گرفته شده و با وجود انجام اصلاحات در مجلس، همچنان این 

ایراد پابرجاست.» 

فرزندان مسئولان و حقوق نماینده ها زیر ذره بین مجلس

شفافیت براى همه شفافیت در همه جا

ره
چه


